
 

 

Onderwerp :  Noaberoverleg tijdelijk asielopvang bij Vliegveld Twenthe                

 

Datum van de vergadering :  12 juli 2023, 19:30 uur (Servicecentrum Noord) 

 

 

Aanwezig :  Noabers, Inge Stegeman (stadsdeelmanager), Nick te Brake 

(wijkregisseur Noord), Jurgen Rekers (wijkagent), Arjan Kampman 

(wethouder Asiel en Integratie en Stadsdeelwethouder Noord), 

Jeroen Diepemaat (wethouder Vastgoed), Remko Kootstra (COA), 

Annette Toonen (communicatie gemeente). 

 

 

   

 

 

Inge Stegeman heet iedereen welkom en geeft het woord aan wethouder Arjan Kampman.  

Arjan Kampman licht de reden van zijn aanwezigheid toe. We gaan op korte termijn een tijdelijke 

noodopvang beginnen op dezelfde plek waar we dat de vorige keer ook hebben gedaan, voor 550 

asielzoekers. Dit is niet de definitieve plek. Rond september nemen we een beslissing over de 

definitieve plek. Gemeenteraad en buurtbewoners worden hierover nu ook geïnformeerd. Vanaf 

morgen zullen er activiteiten te zien zijn. Complex wordt opgebouwd zoals anderhalf jaar geleden. 

Lessen die we hebben geleerd zullen we toepassen. We willen binnen een jaar een definitieve plek 

hebben, en dan deze dicht hebben. Opties hiervoor zijn in beeld. Daarom kunnen we zeggen dat dit 

een tijdelijk opvang is. Vrijdag 21 juli is er een inloopmoment op de locatie. Iedereen die wil komen 

kijken, kan daar dan terecht. Maandag 24 juli zullen de eerste mensen komen. De nood is hoog. Er 

zijn nog steeds heel veel plekken nodig.  

Jeroen Diepemaat gaat in op de stand van zaken rond de locatiekeuze. Voor een snel in te richten 

tijdelijke locatie hebben we geen andere opties op dit moment. We hebben hier ervaring mee. We 

doen dit onder de voorwaarde dat de definitieve locatie ergens anders komt. De tijd die we daarvoor 

nodig hebben, hangt af van de tijd die we nodig hebben om die te (ver-)bouwen. We moeten nog 

een definitieve keuze maken. We verwachten dat we na de zomer deze locatie bekend kunnen 

maken. Het staat in het collegebesluit, het staat in de brieven aan bewoners. Dit is een tijdelijke, niet 

de definitieve locatie. We willen binnen een jaar rond zijn, zodat alles kan verhuizen naar een vaste 

plek. 

Reactie van Noaber: Het is een grote wassen neus. Hier kan het in twee weken, ik ken panden waar 

je ook binnen twee weken in kunt. 

Reactie Jeroen Diepemaat: Er is wel een aantal voorzieningen nodig, sanitair, bedden. Bouwen en/of 

verbouwen kost tijd. Deze locatie is relatief gemakkelijk en snel in te richten.  



 

 

Reactie van de Noaber Hoe tijdelijk is tijdelijk? Tijdelijkheid daar worstelt iedereen mee. Als er 

verbouwd of gebouwd moet worden, maar kan het zijn dat er te weinig stikstofruimte is? 

Jeroen Diepemaat: Stikstof is geen probleem. Bij de locaties waar we naar kijken is stikstof geen 

issue.  

Vraag Noaber: En gaan die 60 er ook naartoe? 

Arjan Kampman: Ja, dat is zo. 

Noaber: nogmaals: Hoe tijdelijk is tijdelijk? 

Arjan Kampman: We verwachten maximaal een jaar en zoveel eerder als mogelijk. Des te sneller 

kan, des te beter. Daar zullen we krachtig op sturen.  

Noaber: Is 6 maanden haalbaar? 

Jeroen Diepemaat: Realistisch is de verwachting dat het 9 tot 12 maanden kan duren. We doen ons 

best. Vergunningen moeten geregeld zijn, maar ook, er moeten bouwmaterialen beschikbaar zijn, 

aannemers.  

Noaber: Je hoort de angst of 1 jaar wel 1 jaar blijft. We willen niet weer teleurstelling oplopen. Er is 

ons al zoveel beloofd. Puntje bij paaltje gaat er een streep door. We geloven er niks van. 

Arjan Kampman: Ik wil duidelijk zijn, ik ben hier persoonlijk op aanspreekbaar. Ik snap dat u twijfelt, 

maar u moet het van mij aannemen. Als we dit niet gaan redden, moeten we andere dingen 

bedenken. 

Noaber: Het is goed om hier vast te stellen dat de gemeenteraad de regie gemandateerd heeft aan 

het college van B en W. Jullie gaan hier over, niet de gemeenteraad.  

Jeroen Diepemaat: Het college gaat over locatie, raad mag wensen en bedenkingen meegeven. Voor 

we zover zijn, krijgt raad mogelijkheid om er over te spreken.  

Noaber vraagt naar nadere invulling van de tijdelijke plannen: Waar willen jullie de tijdelijk opvang 

situeren? 

Arjan Kampman: Precies op dezelfde plek, op dezelfde manier.  

Noaber vraagt naar welke asielzoekers, veilige landers, alleenstaande mannen? 

Arjan Kampman: het zal een afspiegeling zijn van andere centra. We hebben daar specifieke zaken 

over vastgelegd. Het gemiddelde van wat er is. Ook veilige landers, we hebben als gemeente niet 

specifiek kunnen afspreken dat we geen veilige landers willen. We zullen daar scherp op zijn, in die 

groep zitten de mensen die de meeste overlast veroorzaken.  

Noaber vraagt naar hoe het COA het contact gaat onderhouden. 



 

 

Arjan Kampman: COA heeft de regie. We hebben behoorlijk vergaande afspraken gemaakt. Zo zelfs, 

dat wij die eenzijdig kunnen opzeggen. We gaan na vier jaar evalueren, en dan kunnen we besluiten 

de opvang met een jaar te verlengen, maar het kan ook zijn dat plekken dan misschien niet meer 

nodig zijn. 

Noaber: Wat mij opvalt is dat raad geen bemoeienis heeft, en jullie geen bemoeienis hebben met 

het veld, dat is bij COA. 

Arjan Kampman: Ik ben en blijf aanspreekbaar. Ik ben stadsdeelwethouder en sta ook voor jullie 

belang.  

Noaber: Ons is telkens belofte gedaan, en die is nogmaals, nogmaals, nogmaals verbroken. 

Stadsbestuur komt nu weer met dezelfde oplossing. Ik vind het echt benedenmaats. 

Arjan Kampman: Ik weet wat de burgemeester heeft gezegd. U zult van mij geen beloftes horen. Wat 

ik nu zeg, daar sta ik voor.  

Noaber: Voor mij is de gemeente 1 orgaan. Ik vind het schandalig. Ik wil dat gezegd hebben.  

Arjan Kampman: Als u rekening houdt met dat ze nooit meer weggaan, dan kunt u niet teleurgesteld 

worden. Hoe ik daar in zit, is dat het enige wat ik er over kan zeggen. 

Jeroen Diepemaat: Afspraak met het rijk is gemaakt. Het is een van de voorwaarden is dat we snel 

beginnen. Liefst hadden we meer tijd gepakt en meteen geschakeld naar een definitieve locatie. We 

hadden graag meer duidelijkheid willen geven over hoe tijdelijk tijdelijk is.  

Noaber vraagt naar veiligheid. Kunnen er kettingen worden geplaatst, camera’s? Mensen komen bij 

mij onder de overkapping broodjes eten en koffie drinken. Iedereen gaat op fiets, naar de omgeving, 

om te kijken. Mensen komen kijken, ze zijn hondsbrutaal. Wat gaat de gemeente daar aan doen? 

Arjan Kampman:  We gaan kijken hoe we daar handen en voeten aan kunnen geven. Wij hebben er 

alle belang bij dat het rustig verloopt. Handreiking om daarin mee te denken. 

Noaber vraag naar rol COA, en naar communicatie. 

Arjan Kampman: Wij zijn verantwoordelijk voor het besluit. In de bestuursovereenkomst liggen 

afspraken vast. COA regelt opvang, vrijwilligers. COA heeft 24/7 nummer waar mensen naartoe 

kunnen bellen. Ik zie er op toe dat zaken volgens afspraak gebeuren.  

Noaber: Mijn hele leven heb ik hard gewerkt om rustig te kunnen wonen. Nou krijg ik 550 nieuwe 

buren. Ik wil het wel graag rustig houden. Ik had graag kleinere plekken gehad, maar dat kan 

kennelijk niet.  

Hij merkt op dat er overlast is bij de vijvers, ook nu al. Andere noaber meldt dat er is behoefte aan 

een gesprek met de burgemeester.  



 

 

Er is wantrouwen over de “vaste” locatie. Een noaber merkt op: Vijftig meter verderop is ook een 

andere locatie. Waar is die andere locatie dan precies? Wat als die locatie niet doorgaat, waar gaan 

ze dan naartoe? 

Jeroen Diepemaat: Neem van ons aan, het komt niet dichtbij. We hebben meer dan 1 locatie in 

optie, als er een optie afvalt, dan willen we een andere keuze kunnen maken. 

Noaber vraagt zich af of er alternatieven zijn voor de noodopvang. Kan toch niet zo zijn dat alleen 

het vliegveld een mogelijkheid is. Ik mis hierin overwegingen. Is daar voldoende over nagedacht? 

Jeroen Diepemaat: Dit is een unieke plek, je hebt de ruimte, flexibiliteit, dat is niet zomaar overal te 

organiseren.  

Noabers willen belofte dat het niet langer dan 12 maanden zal duren, maar wethouders willen die 

belofte niet doen, stelt Inge Stegeman vast. Als het 12,5 maand duurt, zou het betekenen dat je je 

belofte breekt. 

Op een vraag van een noaber over overleg, doet Inge Stegeman het aanbod dat zij de regie hierop 

houdt, en dat de Noaberoverleggen blijven. 

COA licht toe dat aan noodopvang andere eisen worden gesteld dan aan een azc. COA gaat nu kleine 

dingen anders doen dan vorig jaar. Remko Kootstra van COA: We plaatsen een aantal units bij, zodat 

we wat meer plekken hebben. Er komt personeel dat er vorig jaar ook al heeft gewerkt. We 

verwachten dat we binnen een jaar ergens een azc kunnen realiseren dat voor langere tijd kan staan. 

Van onze kant, we hebben haast om door te gaan naar een locatie waar mensen in betere 

omstandigheden kunnen worden opgevangen. Opvang is broodnodig. 

Er wordt nogmaals gevraagd waarom er niet wordt gekozen voor meerdere kleinere locaties in de 

stad, 60 bij luchthaven is geen probleem, Tesinkweide loopt ook goed. Arjan Kampman wijst erop dat 

ook daar 200 mensen verblijven, en dat de raad de opdracht heeft gegeven voor 1 locatie.  

Noaber informeert naar veiligheid en overlast, waarop Arjan Kampman meldt dat COA beveiligers 

heeft, en ook het gemeentebestuur belang heeft bij rust, dat het (op het gebied van veiligheid) ook 

voor het gemeentebestuur niet altijd gemakkelijk is. 

Noaber vraagt om kwijtschelding belasting vanwege aantasting woongenot, en of het na 23.00 uur 

rustig kan zijn. Gewezen wordt op gevaarlijke situaties als mensen in groepen in het donker over 

straat lopen, en noodzaak van openbaar vervoer.  

Inge Stegeman geeft aan dat aandacht zal zijn voor gevaarlijke situaties op straat. COA zegt mensen 

erop te wijzen wat ze op de openbare weg behoren te doen, dat ze ervoor moeten zorgen dat ze 

vooral in het buitengebied goed zichtbaar moeten zijn, in de hoop dat mensen zich daar dan aan 

zullen houden. Kwijtschelding OZB is juridisch niet mogelijk, geeft Jeroen Diepemaat aan. 



 

 

Op vragen uit van de noabers over de situatie na 22.00 uur, antwoordt COA dat er ’s nachts 4 

beveiligers aanwezig zijn. Vanuit een noaber wordt geopperd om ook nog te kijken naar het stuk 

achterop de Technology Base, hoef je Van Eck iet te betalen, en heb je volop ruimte, zit je niemand in 

de weg. Maar dat is bedoeld als bedrijventerrein, reageert Jeroen Diepemaat. We hebben veel 

plekken bekeken, maar het moet ook kunnen met elektriciteit, water, etc.. 

Inge Stegeman vat samen waar de komende tijd aandacht voor moet zijn: veiligheid, verkeer, geluid, 

en er kijken naar de plaats van de tent. Voorstel is om Noaberoverleg voort te zetten met een hogere 

frequentie, zodat we dit met elkaar kunnen doen. 

Wijkagent Jurgen Rekers geeft aan dat buurt ook bij hem/zijn collega’s terecht kan. Hijzelf krijgt 

binnenkort een andere functies, maar zijn opvolger, Erik Dunnewind, neemt het van het over. Als Erik 

op vakantie is, neemt Randy Oude Egberink hem waar. 

Inge Stegeman Bedankt iedereen voor de komst op deze korte termijn en sluit de vergadering om 

21:00 uur. 

 


